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PROTOKÓŁ Nr 28/2020 

 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia 

i Pomocy Społecznej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

które odbyło się w dniu 29 października 2020 r. o godz. 10:30 

 

Udział w posiedzeniu wzięli: 

1 Jerzy Machowiak 

2 Dominika Dudzisz 

3 Anna Wasilewska 

4 Maria Jolanta Kin 

5 Dariusz Matuszewski 

6 Krzysztof Kołacki 

7 Mikołaj Kostaniak 

8 Longina Raburska 

9 Tomasz Gorwa  

10 Jerzy Kołodziej 

11 Anna Urbańska 

 

Nieobecni radni: Marcin Tajchert, Edyta Borowczak, Lucyna Marciniak, Dawid Nowaczyk. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Marek Lorych 

2. Sekretarz Gminy – Patryk Tomczak  

2. Skarbnik Gminy – Łukasz Ślaga  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Machowiak odczytał porządek obrad: 

 

1.   Otwarcie.  

2.   Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

3.   Zaopiniowanie materiałów - projektów uchwał:  

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata  

2020 – 2030, 

2) w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2020, 

3) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

4) w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
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5) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego, 

6) w sprawie określenia kwoty jednostkowej, będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji 

na działalność Centrum Integracji Społecznej w Kłodzie, 

7) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie Święciechowa, 

8) w sprawie nabycia działki położonej w obrębie Henrykowo z przeznaczeniem pod 

drogę. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Święciechowa za rok 

szkolny 2019/2020. 

5. Przedłożenie do zaopiniowania Komisji Budżetu i Finansów wniosków o realizację 

zadania w ramach inicjatywy lokalnej. 

6.  Wolne głosy i wnioski. 

7.   Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie.                             

Radni przegłosowali porządek obrad jednomyślnie. 

 

Ad.2. Radny Jerzy Machowiak przypomniał, iż wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się 

z treścią protokołu. Zapytał obecnych, czy mają jakieś uwagi do treści.  

Ponieważ nikt nie wniósł uwag do protokołu, przewodniczący rady wniósł o przyjęcie 

protokołu bez czytania. 

Radni jednomyślnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 3 Projekty uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata  

2020 – 2030, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

Skarbnik poinformował, iż w niniejszej uchwale dokonuje się następujących zmian Uchwały 

Nr XV/123/2019 Rady Gminy Święciechowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030: 

1. zmiany w załączniku Nr 1 pn.: "Wieloletnia Prognoza Finansowa": w 2020 roku  

– w związku ze zmianą budżetu uchwałą nr XXIV/…/2020 z dnia 29.10.2020 r. oraz 

zmianami dokonanymi od ostatniej sesji, zmienia się wielkość dochodów i ich części 

składowych, wydatków i ich elementów; 

2. w załączniku Nr 2 w przedsięwzięciach aktualizuje się wysokość nakładów finansowych na 

poszczególne przedsięwzięcia. 

 



 3 

Ponadto w objaśnieniach przyjętych wartości w WPF dostosowano opis do zmian 

dokonanych w załącznikach Nr 1 i Nr 2 do niniejszej uchwały.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  

 

2)  w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2020, 

 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

Skarbnik wyjaśnił, iż zmiany budżetu gminy na rok 2020 dotyczą zwiększenia dochodów 

budżetu o kwotę: 1.700,00 zł oraz zwiększenia wydatków budżetu o kwotę 1.700,00 zł oraz 

zmian po stronie wydatków na kwotę: 40.663,52 zł, zmian przychodów budżetu na kwotę 

4.500.000,00 zł.  

 

Niniejszą uchwałą dokonuje się następujących zmian:  

 

I. Załącznik Nr 1 do uchwały – zmiany po stronie dochodów budżetu polegające na 

zwiększeniu dochodów o kwotę: 1.700,00 zł, na które składają się następujące zmiany: 

 zwiększa się dochody w dz. 855 – Rodzina, rozdz. 85504 o kwotę: 1.700,00 zł w związku 

z zawarciem w dniu 06 października 2020 umowy z Wojewodą Wielkopolskim na pokrycie 

kosztów wypłaty jednorazowego dodatku do wynagrodzenia asystenta rodziny zatrudnionego 

w GOPS w Święciechowie, środki pochodzą z Funduszu Pracy. 

 

II. Załącznik Nr 2 do uchwały – zmiany po stronie wydatków budżetu polegające na 

zwiększeniu wydatków o kwotę: 1.700,00 zł oraz zmian po stronie wydatków na kwotę: 

40.663,52 zł, na które składają się następujące zmiany: 

 przenosi się środki na wydatki z dz. 757 – Obsługa długu publicznego, rozdz. 75702 na 

kwotę: 20.000,00 zł  do dz. 855 – Rodzina rozdz. 85506 na kwotę: 20.000,00 zł środki 

przeznacza się na koszty utrzymania Klubu Dziecięcego w Święciechowie; 

 zwiększenie w dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85202 na kwotę: 19.550,51 zł dotyczy 

zabezpieczenia wydatków związanych z kosztami pobytu podopiecznych w domach pomocy 

społecznej, środki pochodzą ze zmniejszenia w dz. 855 rozdz. 85508 kwota: 2.000,00 zł oraz 

rozdz. 85510 kwota: 17.550,51 zł; 

 zwiększa się środki po stronie wydatków w dz. 900 – Gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska, rozdz. 90004 o kwotę: 1.113,01 zł zmiana dotyczy wniosku o zmianę 
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Funduszu sołeckiego wsi Długie Stare w 2020 r., tworzy się nowe zadanie pn. „Doposażenie 

placu zabaw”; 

 zmniejsza się wydatki w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 

rozdz. 92195 o kwotę: 1.113,01 zł, zmniejsza się wydatki realizowane w ramach Funduszu 

sołeckiego wsi Długie Stare zgodnie ze złożonym wnioskiem, a związanych z organizacją 

imprez kulturalnych dla mieszkańców. 

 

III.  Załącznik Nr 3  „Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zleconych Gminie odrębnymi ustawami w roku 2020” do niniejszej uchwały 

odzwierciedla zmiany od ostatniej sesji. 

 

IV. Załącznik nr 4 – zmiany w załączniku pn.: „Przychody i rozchody budżetu w 2020r.” 

wynikają z rezygnacji z planowanych przychodów z tytułu emisji obligacji komunalnych na 

kwotę: 4.500.000,00 zł i zastąpienia emisji zaciągniętym kredytem komercyjnym w kwocie: 

4.500.000,00 zł. 

 

V. Załączniki nr 5/1 i 5/2 - zmiany w załącznikach  dotyczących wydatków funduszy sołeckich 

w roku 2020 opisanych w pkt. II, związane są ze zmianami wynikającymi ze złożonego 

wniosku o zmianę funduszu sołeckiego w 2020 r. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

3)  w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

W swej wypowiedzi poinformował, iż w związku z realizacją budżetu Gminy Święciechowa 

na rok 2020 i dokonanymi zmianami po stronie przychodów, występuje konieczność podjęcia 

przedmiotowej uchwały, celem realizacji budżetu gminy w 2020 r. 

 

Zaciągany kredyt komercyjny na kwotę: 4.500.000,00 zł przeznaczony jest na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetowego Gminy  Święciechowa w 2020 r, spłacany będzie z 

dochodów własnych w latach 2021 – 20… Zabezpieczenie kredytu stanowić będzie „weksel 

własny in blanco”. 

 

Radny Dariusz Matuszewski zapytał dlaczego jest zaciągany kredyt, bo wcześniej nie było o 

nim mowy. 
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Skarbnik Gminy wyjaśnił, że kredyt ten zastępuje obligacje, o których wcześniej była mowa. 

Radna Maria Jolanta Kin zapytała o koszty zarówno obligacji jak i kredytu długoterminowego. 

Skarbnik Gminy w odpowiedzi wyjaśnił, iż koszty kredytu długoterminowego na chwilę 

obecną są niższe o 0,5 pkt procentowego od obligacji. Oprocentowanie może wynosić 

maksymalnie 1,5%. 

 

Radni nie wnieśli więcej  uwag do projektu uchwały. 

 

4) w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

Skarbnik poinformował, iż w związku z opublikowaniem w dniu 30 lipca 2020 r. górnych 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2021 (M.P. z 2020 poz. 673), należy 

dostosować stawki podatku od nieruchomości do stawek określonych w obwieszczeniu 

Ministra Finansów z dnia 23 lipca 2020 r.   

 

Anna Urbańska zapytała czy wzrost podatku jest proporcjonalny do wzrostu z ubiegłego 

roku. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że zazwyczaj wzrosty są inflacyjne.  

Krzysztof Kołacki wniósł o zastanowienie się nad podniesieniem odrobinę podatku od 

nieruchomości, ponieważ mieszkańcy nie odczuwają tego podatku do 0,70 zł. 

Sekretarz wyjaśnił, iż należy również pamiętać o pozostałych mieszkańcach gminy. W 

samych Strzyżewicach mieszkańcy są bardziej zamożni niż w niektórych miejscowościach. 

Radny Dariusz Matuszewski zapytał czy widzimy jak zmniejszyły się dochody gminy z 

pododu Covid – 19. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że widać zmiany w budżecie na skutek Covid-19. 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

 

5) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

Wyjaśnił, iż przepis art. 6 ust.3 ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym (t.j. Dz. 

U. z 2020 r. poz. 333) uprawnia Rady Gmin do obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy, którą w komunikacie ogłasza 

Prezes Głównego Urzędu Statystycznego. Ustawodawca nie ogranicza Rady w tym zakresie 

żadnymi dodatkowymi warunkami, ani nie wskazuje kryteriów, które powinny decydować o 
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wysokości obniżki, skutkuje to jednak zmniejszeniem wpływów do budżetu gminy z tytułu 

podatku rolnego. 

 

Podatek rolny za rok podatkowy wynosi: 

1) od 1 ha przeliczeniowego gruntów gospodarstw rolnych (liczba hektarów 

przeliczeniowych ustalona na podstawie powierzchni, rodzajów i klas użytków rolnych 

wynikających z ewidencji gruntów i budynków oraz zaliczenia do okręgu podatkowego)  – 

równowartość pieniężną 2,5 q żyta, 

2) od 1 ha pozostałych gruntów ( liczba hektarów wynikająca z ewidencji gruntów  

i budynków) równowartość pieniężną 5 q żyta. 

 

Na rok 2021 Prezes Głównego Urzędu Statystycznego w komunikacie z dnia 19 

października 2020 r. (M.P. z 2020 r. poz. ….) ogłosił średnią cenę skupu żyta za okres 11 

kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2021, która 

wynosi 58,55 zł za 1 dt. 

 

Po uzyskaniu pozytywnej opinii Wielkopolskiej Izby Rolniczej proponuję obniżyć średnią 

cenę skupu żyta będącą podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2021 z 

kwoty 58,55 zł za 1 dt do kwoty 52,00 za 1 dt. 

 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

 

6) na działalność Centrum Integracji Społecznej w Kłodzie, 

 

Projekt uchwały omówiła Magdalena Jaraczewska-Wieczorek – pracownik Urzędu Gminy w 

Święciechowie. 

W swej wypowiedzi wyjaśniła, iż zgodnie z art. 10 ustawy z dnia 13 czerwca 2013 r. o 

zatrudnieniu socjalnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 176) działalność Centrum Integracji Społecznej 

finansowana jest m.in. z dotacji pochodzącej z dochodów własnych jednostek samorządu 

terytorialnego. Kwota tej dotacji w przypadku, gdy instytucją tworzącą jest organizacja 

pozarządowa, jest ustalana, jako iloczyn kwoty określonej uchwałą rady gminy oraz liczby 

uczestników zajęć reintegracji zawodowej i społecznej prowadzonych w Centrum i liczby 

pracowników Centrum, według stanu na koniec miesiąca, i wypłacana co miesiąc, przez 

okres działalności Centrum, w terminie do 10. dnia miesiąca następującego po miesiącu, za 

który została przyznana dotacja.  
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Centrum Integracji Społecznej w Kłodzie jest instytucją, która zastała utworzona przez 

organizację pozarządową - Stowarzyszenie na Rzecz Aktywności Zawodowej i Społecznej 

Osób Niepełnosprawnych Ziemi Leszczyńskiej „PRO-ACTIV”. Liczba uczestników 

reintegracji zawodowej i społecznej w ww. Centrum wynosi 25 osób, które z powodu różnego 

rodzaju trudności życiowych typu bezrobocie, niepełnosprawność, uzależnienia, konflikt z 

prawem znaleźli się w grupie osób nieaktywnych zawodowo i społecznie. Wśród nich są 

dwie osoby z Gminy Święciechowa.  

Proponowana w uchwale kwota, będąca podstawą ustalenia kwoty dotacji na działalność 

Centrum Integracji Społecznej w Kłodzie wynosi 120,00 zł, co przy trzech uczestnikach z 

Gminy Święciechowa i siedmiu pracownikach zatrudnionych przez Centrum daje kwotę 

1 200 zł dotacji miesięcznie.  

 

W Centrum Integracji Społecznej na nowo odbywa się: 

- kształcenie umiejętności pozwalających na pełnienie ról społecznych i osiąganie pozycji 

społecznych dostępnych osobom nie podlegającym wykluczeniu społecznemu, 

- nabywanie umiejętności zawodowych oraz przyuczenie do zawodu, przekwalifikowanie lub 

podwyższanie kwalifikacji zawodowych, 

- nauka planowania życia i zaspokajania potrzeb własnym staraniem, zwłaszcza przez 

możliwość osiągnięcia własnych dochodów przez zatrudnienie lub działalność gospodarczą, 

- uczenie umiejętności racjonalnego gospodarowania posiadanymi środkami pieniężnymi. 

Centrum Integracji Społecznej to instytucja, gdzie reintegracja społeczna i zawodowa 

odbywa się równolegle, dzięki czemu szansa na powrót do pełnienia przez uczestników ról 

społecznych i zawodowych jest zmaksymalizowana. 

Wobec powyższego podjęcie ww. uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

 

 

7) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w obrębie Święciechowa, 

 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Patryk Tomczak. 

W związku z rozwojem budownictwa usługowo - produkcyjnego we wschodniej części 

obr. Święciechowa oraz wnioskiem Zakładu Usług technicznych PROFIT z Leszna zaistniała 

konieczność nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

Działki 1225/3; 1217/8; 1217/34; 1217/35 wchodzące w skład drogi, której nadaje się nazwę, 

stanowią własność Gminy Święciechowa.  
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Działka nr ewid 1226/142 stanowi własność Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej (dalej RSP) w 

Święciechowie. W trakcie prowadzonych czynności, tut. organ uzyskał pisemną zgodę 

Prezesa RSP na przeprowadzenie procedury nadania nazwy drodze wewnętrznej 

stanowiącej własność RSP.   

Zaproponowano, aby nadać nazwę drogi ul. Magazynowa. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

 

 

8) w sprawie nabycia działki położonej w obrębie Henrykowo z przeznaczeniem 

pod drogę. 

 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy Patryk Tomczak. 

W swej wypowiedzi poinformował, że właściciel działki położonej w obrębie Henrykowo 

oznaczonej ewidencyjnie nr 572/15 o pow. 2305 m2, zwrócił się do tut. Urzędu  z wnioskiem 

o przekazanie  na rzecz Gminy ww. działki   z przeznaczeniem pod drogę wewnętrzną. 

Gmina nabędzie ww. działkę za 50,00zł brutto . 

Przekazanie działki na rzecz Gminy daje wnioskodawcy możliwość rozpoczęcia prac 

związanych z budową infrastruktury technicznej.  Przy obecnym stanie prawnym gruntów- 

własność prywatna występują trudności przy założeniu  sieci infrastruktury . 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

Ad. 4 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Święciechowa za rok 

szkolny 2019/2020. 

 

Informację przedstawiła Joanna Ratajczak – pracownik Urzędu Gminy. Pełną informację 

radni otrzymali 7 dni przed posiedzeniem komisji i mieli możliwość zapoznania się z nią.  

Dariusz Matuszewski zapytał o wzrost nakładów na oświatę w wysokości ponad 

1 100 000,00 zł. 

Joanna Ratajczak wyjaśniła, że to jest plan uwzględniający wzrost wynagrodzeń w sferze 

oświatowej.  

 

 

Ad. 5 Przedłożenie do zaopiniowania Komisji Budżetu i Finansów wniosków o 

realizację zadania w ramach inicjatywy lokalnej. 
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Informację przedstawił Sekretarz Gminy Patryk Tomczak. 

W swej wypowiedzi poinformował, iż inicjatywa dotyczy budowy sieci wodociągowej na ul. 

Jaśminowej w Święciechowie. Całościowy koszt inwestycji wynosi 31 458,93 zł, wkład 

mieszkańców 6 291,79 zł (co stanowi 20% wartości inwestycji). Ilość uczestników wynosi 5. 

Przyznano 3 punkty w celu oceny wniosku. 

 

 

Radni – członkowie Komisji Budżetu Finansów głosowali w następujący sposób: 

Za – 6 

Przeciw – 0 

Wstrzymał się – 0 

 

 

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Dariusz Matuszewski pogratulował Pani dyrektor Iwonie Jąder sprawnego 

przygotowania szkoły do zdalnego nauczania. 

Radny Krzysztof Kołacki wniósł o przypilnowanie, aby ciężarówki nie wjeżdżały na ul. 

Szybowników oraz poprosił o interwencję w sprawie usunięcia urobku z czyszczenia rowu w 

Strzyżewicach. 

Radny Jerzy Machowiak zwrócił uwagę na różnicę poziomów na nowo wyremontowanej 

drodze z Jezierzyc Kościelnych do Święciechowy na wysokości cmentarza oraz zwrócił 

uwagę na fakt, że rów który wychodzi z jeziora w kierunku Odry jest zupełnie zarośnięty i 

woda nie odchodzi. 

Radny Jerzy Kołodziej wniósł o dołożenie kilku metrów chodnika z dojściem do tablicy 

ogłoszeń oraz poparł wniosek radnego Machowiaka dotyczący utrzymania rowu Krzyckiego. 

Radna Anna Urbańska zapytała jakie są ostateczne koszty budowy ul. Produkcyjnej. 

Radny Mikołaj Kostaniak podziękował Wójtowi za zajęcie się sprawą masztu w Lasocicach 

oraz zapytał czy jest możliwość wyizolowania stref w Lasocicach. Chodzi o wyodrębnienie 

miejsca gdzie budowane są przedsiębiorstwa od zabudowań mieszkaniowych. 

 

Ad.7. Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

Wójt wyjaśnił, iż następny etap budowy drogi umożliwi dojazd do Strzyżewic inną drogą, co 

spowoduje brak konieczności przejeżdżania samochodów ciężarowych przez ul. 

Szybowników.  

Sekretarz Gminy wyjaśniając sytuację związaną z wylewaniem rowów na skutek ostatnich 

opadów deszczu poinformował, iż szybka reakcja wójta i radnego spowodowała w ciągu kilku 
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godzin udrożnienie rowu w Strzyżewicach. Aby nie dopuścić do takich sytuacji w przyszłości 

Gmina wystosowała pismo do Wód Polskich z informacją, że mieszkańcy na drodze cywilnej 

będą występowali do sądu o odszkodowania. W związku z tym Gmina wniosła o ponowne, 

gruntowne wyczyszczenie rowu. Odpowiedź na pismo wpłynęła do tut. Urzędu wczoraj. Z 

treści pisma wynika, że Wody Polskie są zadowolone ze swoich działań, a wręcz chwalą się 

swoją skutecznością w sytuacjach kryzysowych. Ponadto informują, że nie mają konkretnych 

środków finansowych na utrzymanie tego rowu w związku z czym mogą zadeklarować, iż w 

przypadku kolejnego wylania rowu przyjadą i niezwłocznie go wyczyszczą.  

Wójt poinformował, iż wypowiedź Sekretarza można potraktować na równi z odpowiedzią na 

temat Rowu Krzyckiego. Ponadto Wójt poinformował, iż wskazane przez Jerzego 

Machowiaka zaniżenie drogi do cmentarza w Gołanicach zostanie skierowane do Zarządu 

Dróg Powiatowych. 

W kwestii dobudowania kostki chodnikowej na parkingu w Krzycku Małym z dojściem do 

tablicy ogłoszeń, Wójt Gminy poinformował, że sprawa zostanie przeanalizowana i jeśli 

będzie taka możliwość, to kostka zostanie dołożona. 

Odpowiadając na pytanie radnej Urbańskiej, Wójt poinformował, że wykonawca złożył 

dokumenty związane z zakończeniem inwestycji budowy ul. Produkcyjnej. Na chwilę obecną 

Gmina jest na etapie analizy złożonych dokumentów. Budowa drogi raczej nie podniosła 

wartości zapisanej w umowie.  

Skarbnik poinformował, iż w budżecie na tą inwestycję zaplanowano 5 291 500,00 zł. 

Pierwotna umowa z firmą opiewała na kwotę 4 855 000,00 zł. Do tego dochodzą jeszcze 

koszty inspektora nadzoru. W ramach realizacji tej inwestycji podpisywano aneksy związane 

z tym, że trzeba było przeprojektować wyjazd z ul. Produkcyjnej w ul. Leszczyńską oraz 

kolizji gazowej. Niemniej jednak mieścimy się w kosztach i będą oszczędności na tym 

zadaniu. Nie będą to wielkie oszczędności, które będzie można przeznaczyć na kolejną dużą 

inwestycję jeszcze w tym roku. 

W kwestii masztu, Wójt poinformował, że wszystko się dzieje od 5 października. Na Naszą 

dość ostrą reakcję z 6 października, 7 października Kolej już odpowiadała. Mieszkali 

zorganizowali protest udając się na plac budowy. Obecne były media. Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy, mieszkańcy i Sekretarz brali udział w tym wydarzeniu. Kolej tłumaczyła się, iż 

jest to standardowe postępowanie zapewniające bezpieczeństwo podróżnych. Mimo 

wszystko wydawało nam się, że realnie jest szansa pobudowania takiego masztu nie w 

terenie zurbanizowanym. Robocze spotkanie z przedstawicielami Kolei, odkładane 

wielokrotnie przez nich w czasie, zaplanowano na 27 października. Mimo to w niedzielę 25 

października maszt został ustawiony. W ocenie Wójta zaistniała sytuacja była celowym 

działaniem, specjalnie przeciągano w czasie spotkanie z przedstawicielami samorządu aby 

przed tym spotkaniem zdążyć maszt zamontować. W zaistniałej sytuacji Wójt uznał, że 
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spotkanie z przedstawicielami Kolei się nie odbędzie. Gmina wystąpiła do Wojewódzkiego 

Nadzoru Budowlanego, aby zajrzał w dziennik budowy tego przedsięwzięcia i odszukał tam 

wszystkie zapisy, które powinny być zgodne z umową i pozwoleniem na budowę, które 

zostało wydane w 2016 r. i które miało ważność trzech lat, a mamy rok 2020. Badamy tą 

sprawę. 

W sprawie wyodrębnienia stref przedsiębiorstw od stref zamieszkałych głos zabrał Sekretarz 

Gminy. Wyjaśnił, iż na terenie o którym mówił p. Kostaniak nie ma planu zagospodarowania 

przestrzennego. Wszelkie budowy odbywają się na zasadzie decyzji o warunkach zabudowy. 

Przepisy mówią, że tereny mieszkalne mogą być w sąsiedztwie terenów w których 

prowadzona jest działalność gospodarcza o charakterze nieuciążliwym. W związku z tym 

jeśli jest to nieuciążliwy charakter działalności to nic się nie da z tym zrobić. Oczywiście 

można opracować plan zagospodarowania przestrzennego, i taki plan w miejscowości 

Lasocice jest opracowywany, i być może już na najbliższej sesji będziemy podejmowali 

uchwałę w tym zakresie.  

 

 

Ad.8. Zakończenie.  

Posiedzenie zakończono o godz. 12.50 

 

 

 

Protokołowała        Przewodniczący Rady Gminy 

 

Magdalena Jaraczewska-Wieczorek          Jerzy Machowiak 

 

 

 


